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Protokół Nr V/19 
 

z V sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 20 marca  2019 r.  w sali Nr 4 Urzędu Miejskiego  
w Pabianicach, ul. Zamkowa 16. 
     
Stan radnych – 23,  
Obecnych – 23 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 
                                  
Ad.1 
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski -otworzył o godz. 13.00  V sesję Rady 
Miejskiej w Pabianicach. Powitał Radnych, Prezydenta z jego najbliższymi 
współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. –  radni otrzymali porządek 
(zał. Nr  2).  
 
Ad.2 
Do protokołu nr IV/19 z 23.01.2019  nie było uwag . Przyjęto. 
 
Ad.3 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zaproponowano radnych: Adama Kaczorowskiego, Joannę 
Kupś, Bożennę Kozłowską. Radni wyrazili zgodę. 
 
Głosowanie: za przyjęciem składu– 23, przeciw- 0, wstrzymało się -0. Przyjęto. 
 
Ad.4 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację za okres  od 21 stycznia do 
15.03.2019 r. wraz ze  sprawozdaniem  Wydziału Spraw Lokalowych za 2018 r i 
sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń  nauczycieli za 2018 r.(zał. Nr  3).  
Prezydent poinformował : 
 
• W sześciu rejonach miasta pojawiło się 17 kamer monitoringu. Wykonawca odpowiada 
za ustawienie i konserwację kamer oraz dostawę obrazu do centrum monitoringu w Straży 
Miejskiej. Centrum monitoringu działa przez całą dobę w SM. Odbiera obraz z 48 kamer. 
Planowane jest rozszerzenie sieci kamer o kolejne punkty. 
• Rusza budowa wodnego placu zabaw na Lewitynie. Zakończenie prac przed wakacjami. 
 
 Od 10.04 rusza żłobek na P. Skargi 
 
• Rozdzielone zostało 550 tys. zł  dotacji z budżetu miasta w 2019 r. na szkolenie sportowe 
dzieci i młodzieży w poszczególnych dyscyplinach sportu w pabianickich klubach 
sportowych, organizację zawodów oraz udział w imprezach sportowych. Zakończył się też 
nabór wniosków na stypendia i nagrody sportowe dla sportowców i trenerów za 
osiągnięcia w 2018 roku. Do podziału jest w tym roku 140 tys. zł. 
 
• Wczoraj w UM przy udziale przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich, gazowni i 
elektrowni oraz wykonawcy robót i pracowni projektowej omawiano konkretne możliwości 
techniczne i warunki realizacji tej inwestycji na ul. Jutrzkowickiej. Mieszkańcy 
zainteresowanych wymianą ogrzewania zapraszamy do Wydziału Ochrony Środowiska, 
można zadzwonić lub wysłać maila z pytaniem. Chcemy zebrać w ciągu tygodnia listę 
osób zainteresowanych przyłączeniem, żeby przekazać ją gazowni. Potem planujemy 
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 spotkania  z udziałem przedstawiciela gazowni, który będzie  służył pomocą przy 
wypełnianiu wniosków. Sprawę prowadzi Marek Gryglewski. 
 
• PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. ogłosiły przetarg na zaprojektowanie i wybudowanie 
przystanku osobowego Pabianice Północ przy ul. Lutomierskiej, o co od dawna 
zabiegaliśmy. Realizacja jest zapowiadana w 2022 roku. Dziękujemy za tę inwestycję. 
 
 • Od 4 do 18 marca trwały konsultacje społeczne projektu uchwały w sprawie zasad i 
trybu realizacji budżetu obywatelskiego w Pabianicach.  
 
• W najbliższą niedzielę, 24 marca od godz. 11.00 ulicami Pabianic i okolic przebiegną 
uczestnicy IX Pabianickiego Półmaratonu. Fragmenty ulic i niektóre skrzyżowania będą 
czasowo wyłączone z ruchu. Wystąpią utrudnienia w funkcjonowaniu komunikacji miejskiej 
– największe na linii 265. 
 
• Dopinana jest organizacja festynu z okazji Dni Pabianic. Odbędzie się15 czerwca na 
stadionie MOSiR-u przy ul. Roweckiego, po raz pierwszy w sobotę, od godz. 16.00 do 
24.00.  
 
• Zgodnie z Kartą Nauczyciela przedłożone zostało sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
podstawowych i przedszkolach prowadzonych przez miasto za rok 2018. 
 
• Zmienił się skład rady nadzorczej spółki Zakład Energetyki Cieplnej – Piotra Teodorczyka 
zastąpił Witold Stępień. Ponadto planowaną  zmianę w ścisłym kierownictwie urzędu. 
Szczegóły do końca miesiąca. 

Radny Włodzimierz Stanek- od 10.04  ruszył żłobek po  długo trwającej termomodernizacji, 
była kontrola CBŚ czy jest prawda że protokół pokontrolny nie  jest upubliczniony i 
dlaczego i czy radni nie mogą go dostać. 
 
Prezydent Grzegorz Mackiewicz- z tego co wie ten protokół nie podlega publikacji i 
sprawdzi czy można go ujawniać .Pan sekretarz odpowie. 
 
Ad.5 
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski  przedstawił projekt uchwały  w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic (Zał. nr 4)  
uzasadnienie- W dniu 14.02.2019 r. wpłynęła do Rady Miejskiej skarga na Prezydenta 
Miasta Pabianic przekazana wg właściwości przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze 
w Łodzi. Skarżąca kieruje w stosunku do Urzędu Miejskiego w Pabianicach zarzuty 
rzekomych nieprawidłowości w udostępnianiu dokumentów, które dotyczą jej osoby. 
Z wyjaśnień przedłożonych przez Prezydenta Miasta wynika, że Urząd dołożył wszelkich 
starań, aby przekazać skarżącej kserokopie dokumentów składanych przez nią do urzędu. 
Odnosząc się do roszczeń skarżącej Prezydent poinformował, iż udostępnienie 
dokumentacji, w tym przypadku, w większości już przechowywanej w archiwum 
zakładowym, odbywa się na podstawie złożonego przez komórkę organizacyjną urzędu 
wniosku, zawierającego m.in. wskazanie dokumentacji będącej przedmiotem 
wnioskowania o udostępnienie, do ww. archiwum. Dlatego też, po przeanalizowaniu treści 
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pism Strony, został złożony wniosek, a następnie udostępniono kserokopie dokumentacji 
skarżącej. Zaznaczyć tu należy, że pisma Strony zawierały znikome dane (podano jedynie 
przedział czasowy dokumentacji), na podstawie których można byłoby ustalić szczegóły 
spraw prowadzonych przez urząd na wniosek skarżącej. Dokumentacja powstająca w 
urzędzie i do niego napływająca jest klasyfikowana i archiwizowana na podstawie 
jednolitego rzeczowego wykazu akt, zgodnie obowiązującymi przepisami prawa. 
W zakresie żądania przez skarżącą wydania przez urząd dokumentacji medycznej ww., 
poinformowano, że zgodnie z art. 26 ustawy o prawach pacjenta i Rzeczniku Praw 
Pacjenta, dokumentację udostępnia podmiot udzielający świadczeń medycznych 
pacjentowi lub jego przedstawicielowi ustawowemu bądź osobie upoważnionej przez 
pacjenta. W związku z powyższym urząd nie jest organem właściwym do udostępniania 
ww. dokumentacji. 
Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2017 r., poz. 1257, z 2018 r., poz.149, 650, 2096, z 2019 r. 
poz. 60), w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za 
bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił 
skargę bez wskazania nowych okoliczności organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez 
zawiadamiania skarżącego.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marta Cicha -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji o odrzuceniu skargi. 
 
Pani skarżąca- Rada miejska i Prezydent znają sprawy korupcyjne w szpitalu i  powinni 
pomagać zwykłym ludziom, a nie ukrywać wszystkie przestępstwa. Przestępstwa jakiego 
się dopuściła  radna Monika Cieśla, kiedy była zatrudniona jako prawnik w biurze 
poselskim. Szpital za każde zlecenie, a nie przeprowadzone badania wyłudzał środki. 
Zwracała się do biura poselskiego o pomoc. Wie jak pracują sądy i prokuratury. Od 1997r 
mając skierowania na mammografię szpital wyłudzał pieniądze. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- nie jesteśmy prokuraturą, ani organami 
ściągania,  do nich trzeba  kierować  sprawy dotyczące przestępstwa. 
 
Skarżąca- Prezydent nie udostępnił jej pism które były kierowane do niego, ani nie odpisał 
na wszystkie pisma. Organy ściągania powinny prowadzić dochodzenie ale ma umarzane 
sprawy  i odmawiają jej wszczęcia postępowania . Często jej grożono. 
 
Radna Monika Cieśla- prosi o zabranie głosu przez mecenasa aby poinformował skarżącą 
o konsekwencjach mówienia nieprawdy nt. osoby publicznej. 
 
Radna Joanna Kupś- Pani była u niej na dyżurze 3 x, przekazała bardzo dużo materiału, 
chciała jej pomoc ale też  należy się opierać się na materiałach. Dokumenty były liczne z 
prokuratury, sądu, policji  ale żaden z tej dokumentów nie dotyczy Rady Miejskiej, my jako 
radni nie możemy pomóc w tej sprawie. 
 
Radny Piotr Różycki – prosi o przerwę. 
 
Mecenas Andrzej  Jankowski -  przepisy KK. mówią o zgłoszeniu przestępstwa, co do 
ochrony prawnej odniesie się na piśmie bo to wymaga analizy. 
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Głosowanie: za przyjęciem uchwały w sprawie–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto 
uchwałę Nr V/46/19 (zał. Nr 5). 
Po przerwie. 
 
Ad.6 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 1.(Zał. nr 6)  
Uzasadnienie - W związku ze zmianami zapisów w Karcie Nauczyciela dotyczącą 
finansowania dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli zachodzi konieczność 
zmiany planu wydatków i przekazania na rzecz Powiatu Pabianickiego — dotacji dla 
Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli i Doradztwa Metodycznego tj. kwoty 
58.000,00 zł z rozdziału 80146 do rozdziału 80195.  
Dokonuje się zwiększenia dochodów Urzędu Miejskiego z tytułu pozyskanego 
odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej za wyrządzone szkody w mieniu SP 15 na 
kwotę 4.649,85 zł. Pozyskane środki przeznacza się na zwiększenie wydatków 
statutowych w SP Nr 15.  
Ponadto, w dniu 14 lutego 2019 r. Miasto otrzymało decyzję Ministerstwa Finansów nr 
ST3.4750.1.2019 w sprawie korekty planu dochodów w pozycji subwencji oświatowej. W 
związku ze zmniejszeniem subwencji o kwotę 669.625,00 zł. zmniejsza się plan wydatków 
w placówkach oświatowych w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń.  
Zwiększa się plan dochodów i wydatków w wysokości 44.240,00 zł. z tytułu przyznania 
przez WFOŚiGW dotacji na realizację projektu w ramach umowy pn: „Utworzenie punktu 
dydaktycznego pn. Cztery Pory Roku" przy SP Nr 14 w Pabianicach.  
Dokonuje się przeniesienia w planie dochodów SP 2 w kwocie 15.000,00 zł z § 0830 — 
wpływy z usług, na § 0750 — wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu 
Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora 
finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze.  
Wydział Spraw Społecznych i Gospodarczych  
Przesunięcie środków w wysokości 54.400,00 zł. z działu 600 do działu 750 celem 
prawidłowego wykonywania wydatków dotyczących administrowania słupami i tablicami 
informacyjnymi.  
Wydział Ochrony Środowiska  
Dokonuje się zwiększenia dochodów Urzędu Miejskiego z tytułu pozyskanego 
odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej za wyrządzone szkody w mieniu na kwotę 
27.121,70 zł. Pozyskane środki przeznacza się na zwiększenie wydatków statutowych w 
Wydziale Ochrony Środowiska na naprawę alejek żwirowych w parku J. Słowackiego.  
Referat Planowania i Sprawozdawczości Budżetu  
Dokonuje się zmian po stronie wydatków przeniesienia z dz.758 do działu 853 celu 
zachowania prawidłowości zapisów w księgach rachunkowych w związku ze zwrotem 
niewykorzystanej dotacji na projekt pn: „Rodzina, ach rodzina".  
 MOSiR 
Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów o kwotę 40.000,00 zł na §0970,a zwiększa się  
§0830- wpływy z usług na kwotę 39.000,00 zł 
§0920- wpływy z pozostałych odsetek  na kwotę 1.000,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię 
Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/47/19  (zał. Nr  7). 
 
Ad.7 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 2 (Zał. nr 8)  
Uzasadnienie -W związku z podpisaną umową w dniu 28.01.2019 r. z Urzędem 
Marszałkowskim o dofinansowanie projektu pn.: „Nowoczesna szkoła — lepszy rozwój 
dziecka — wsparcie efektywności nauczania w SP1 i SP8 w Pabianicach" zwiększa się w 
2019 r. plan dochodów i wydatków o kwotę 596.836,28 zł, na którą składa się dotacja z UE 
w kwocie 550.953,66 zł oraz dotacja celowa z budżetu państwa w kwocie 45.882,62 zł. 
Wkład własny do projektu w wysokości 38.680,00 zł pochodzi z przesunięcia wydatków 
statutowych dotyczących zakupu energii. Projekt realizowany będzie w latach 2019-2020. 
Łączne nakłady wyniosą 706.078,78 zł, w tym w 2019 r. — 635.516,28 zł, a w 2020 r. — 
70.562,50 zł.  
 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/48/19  (zał. Nr  9). 
 
Ad.8 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 3.(Zał. nr 10)  
Uzasadnienie -W związku z pismem z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi FB-
1.3111.1.2019 z dnia 12 lutego 2019 r. r. informującym o ujętych w ustawie budżetowej na 
2019 rok kwotach dochodów i wydatków zwiększeniu ulegają dochody budżetu państwa 
związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych gminie odrębnymi ustawami. Kwota w wysokości 34.200 zł dotyczy 
przewidywanych wpływów w działach — 852- Pomoc społeczna i 855-Rodzina.  
 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię 
Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
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Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/49/19  (zał. Nr 11). 
 
Ad.9 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 4.(Zał. Nr 12) 
Uzasadnienie - 
I. Zmniejszenie planu dochodów i wydatków w łącznej kwocie 7.688.633,53 zł.  
Zmniejszenie dochodów z tytułu: - dotacji z UE na projekt pn. „Łódzki Tramwaj 
Metropolitalny etap Pabianice-Ksawerów" (w związku z wydłużeniem okresu realizacji do 
2021 r. — pismo Marszałka Województwa Łódzkiego RPVI.433.3.75.2017 z dn. 
31.01.2019 r.) — 9.280.335,32 zł  
Zwiększenie dochodów z tytułu: - dotacji z Budżetu Państwa na projekt pn. „Łódzki 
Tramwaj Metropolitalny etap Pabianice-Ksawerów" (zgodnie z decyzją Ministerstwa 
Inwestycji i Rozwoju, znak sprawy DRP-IV.635.12.2019.AP.2 z dnia 15.02.2019 r. oraz 
decyzją Zarządu Województwa Łódzkiego) —1.180.050,00 zł, - dotacji z UE na projekt pn. 
„Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 6 w celu adaptacji pomieszczeń na lokale 
wspomagane dla dzieci z placówek opiekuńczo-wychowawczych i rodzina zastępczych" 
(przeniesienie niewykonanej dotacji z 2018 r.) — 129.942,03 zł, - wpływu zwrotu wkładu 
własnego na projekt pn. „Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 6 w celu adaptacji 
pomieszczeń na lokale wspomagane dla dzieci z placówek opiekuńczo-wychowawczych i 
rodzin zastępczych" — 82.875,21 zł, - podpisania w dniu 16.01.2019 r. umowy darowizny 
od IKEA Retail Sp. z o. o. dla MCPS na realizację projektu „Zabawa to poważna sprawa" 
— 20.000,00 zł - dotacji z WFOŚiGW na dofinansowanie projektu pn. „Poprawa jakości 
powietrza na terenie Miasta Pabianic poprzez likwidację niskiej emisji" (aneks nr 1 z dn. 
10.01.2019 r. do umowy nr 266/0A/2018) — 148.550,00 zł - dotacji z UE na projekt pn. 
„Turystyczne zagospodarowanie terenów rekreacyjnych Lewityn" (przeniesienie 
niewykonanej dotacji z 2018 r.) — 30.284, 55 zł.  
Zmniejszenie wydatków:  
Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji - w związku z wydłużeniem okresu 
realizacji do 2021 r. koryguje się wydatki w roku 2019 na projekt pn. „Łódzki Tramwaj 
Metropolitalny etap Pabianice-Ksawerów" (wkład własny, UE, Budżet Państwa) — 
12.700.608,78 zł (wkład własny zmniejszenie o 4.600.323,46 zł, dotacja UE zmniejszenie 
o 9.280.335,32 zł, Budżet Państwa zwiększenie o 1.180.050,00 zł)  
Zwiększenie wydatków:  
Wydział Inwestycji i Eksploatacji - na opracowanie koncepcji budowy Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego na Zatorzu — 50.000,00 zł, - na budowę oświetlenia ulicznego — 
200.000,00 zł - na realizację projektu pn. „Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 6 w celu 
adaptacji pomieszczeń na lokale wspomagane dla dzieci z placówek opiekuńczo-
wychowawczych i rodzin zastępczych"—dotacje dla ZGM 264.799,83 zł (środki z 
przeniesienia niewykonanych wydatków w 2018 r. w celu pełnej realizacji projektu, w tym 
UE 181.924,62 zł oraz wkład własny 82.875,21 zł) oraz zwrot kwoty 25.000 zł do Urzędu 
Marszałkowskiego wydatków realizowanych w 2018 r.,  
1 Referat Planowania i Sprawozdawczości Budżetu - na zwiększenie rezerwy 
inwestycyjnej — 1.789.625,42 zł  
Wydział Edukacji Kultury i Sportu - na modernizację łazienek szkolnych w SP nr 9 — 
120.000,00 zł - na zakup drzwi ewakuacyjnych na klatkach schodowych w PM nr 13 — 
44.000,00 zł  
Zarząd Dróg Miejskich - na wydatki inwestycyjne związane z drogami publicznymi 



7 

gminnymi — 2.000.000,00 zł  
Miejskie Centrum Pomocy Społecznej - na realizację projektu „Zabawa to poważna 
sprawa" (MCPS) w związku z podpisaniem umowy darowizny z IKEA Retail Sp. z o. o. — 
20.000,00 zł,  
Wydział Ochrony Środowiska - na realizację projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na 
terenie Miasta Pabianic poprzez likwidację niskiej emisji" zgodnie z podpisanym aneksem 
do umowy — 148.550,00 zł, - na realizację projektu „Budowa kociarni miejskiej — etap II" 
— 100.000 zł  
Żłobek Miejski - na modernizację ciągu komunikacyjnego na terenie Filii Żłobka przy ul. P. 
Skargi 70 — 200.000,00 zł,  
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji - na realizację projektu „Turystyczne 
zagospodarowanie terenów rekreacyjnych Lewityn" w celu pełnej realizacji zadania — 
50.000,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię 
Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Radny Adam Kaczorowski-  na jego wniosek remont łazienki w  szkole nr  9, trwało to 2 
lata ale jest, dziękuje. 
 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/50/19  (zał. Nr 13). 
 
Ad.10 
Skarbnik Miasta Anna Łosiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019 – 2035..(Zał. nr 14)  
Uzasadnienie- Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów i 
wydatków budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia 
przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019-2035.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Prezydent Grzegorz Mackiewicz- dziękuje za prace nad tramwajem metropolitarnym 
wszystkim, którzy przyczynili się, żeby ten projekt mógł zaistnieć, przed wakacjami może z 
wykonawcą podpiszemy umowę. Niezależnie od polityki ten tramwaj będzie łączył i za to 
dziękuje.  
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/51/19  (zał. Nr 15). 
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Ad.11 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianie do zawierania porozumień 
dotyczących powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Jana Lorentowicza w 
Pabianicach zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej dla Powiatu Pabianickiego  (Zał. nr 
16)  
Uzasadnienie -Na podstawie art. 8 ust. 2a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 994, poz.-1000, poz. 1349, poz. 1432 i poz. 2500) 
gmina może wykonywać zadania z zakresu właściwości powiatu oraz zadania z zakresu 
właściwości województwa na podstawie porozumień z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego. W związku z tym w sprawie przyjęcia powyższych zadań gmina podejmuje 
uchwałę na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 11 wyżej wymienionej ustawy. Zgodnie z art. 19 ust 
3 ustawy z dnia 27 czerwca 1997 r. o bibliotekach (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 574, 1669) 
powiat organizuje i prowadzi co najmniej jedną powiatową bibliotekę publiczną. Zadania 
powiatowej biblioteki publicznej może wykonywać, na podstawie porozumienia, 
wojewódzka lub gminna biblioteka publiczna działająca i mająca swoją siedzibę na 
obszarze powiatu. Wobec powyższego podjęcie uchwały na kolejną kadencję Rady 
Miejskiej w Pabianicach czyli na okres od 2018 r. do 2013 r. uznaje się za zasadne.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak - przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/52/19  (zał. Nr  17). 
 
Ad.12 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do zawierania porozumień i umów 
dotyczących realizacji zadań z zakresu oświaty i opieki społecznej z innymi jednostkami 
samorządu terytorialnego jak i jednostkami administracji rządowej (Zał. nr 18)  
Uzasadnienie - do uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianie do 
zawierania porozumień i umów dotyczących realizacji zadań z zakresu oświaty i opieki 
społecznej z innymi jednostkami samorządu terytorialnego jak i jednostkami administracji 
rządowej. Zgodnie z art. 8 ust 2 i 2a oraz art. 10 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o 
samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 994, poz. 1000, poz. 1349, poz. 1432 i 
poz. 2500) wykonywanie zadań publicznych z zakresu oświaty i opieki społecznej może 
być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego 
jak i jednostkami administracji rządowej w formie porozumień i umów. Ponieważ dochodzą 
do wykonywania nowe zadania określone w odrębnych przepisach, związane m. in. z 
przekazywaniem pomocy rzeczowej lub finansowej na rzecz innych jednostek samorządu 
terytorialnego jak i wykonywaniem zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, 
konieczne jest rozszerzenie pełnomocnictw Prezydenta Miasta do zawierania stosownych 
porozumień i umów w celu sprawnego realizowania zadań postawionych przed gminą. 
Wobec powyższego podjęcie uchwały na kolejną kadencję Rady Miejskiej w Pabianicach 
czyli na okres od 2018 r. do 2023 r. uznaje się za zasadne.  
 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak - przedstawiła 
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pozytywną opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/53/19  (zał. Nr 19). 
 
Ad.13 
Prezydent  Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia "Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Kanalizacyjnych dla Miasta Pabianie na lata 2019-2021" (Zał. nr 20)  
Uzasadnienie -  Wprowadzenie Plan rozwoju przedstawia założenia inwestycyjne na 
infrastrukturę wodociągową i kanalizacyjną na terenie Gminy Miejskiej Pabianice 
przewidziane do realizacji w latach 2019-2021.  
Plan oparty jest na następujących dokumentach podstawowych: - Miejscowych planach 
zagospodarowania przestrzennego Pabianic, - Decyzji nr 1/2006 Prezydenta Miasta 
Pabianie w sprawie udzielenia ZWiK Sp. z o.o. zezwolenia na prowadzenie zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków Plan określa w szczególności: 
L Planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych; 2. Przedsięwzięcia rozwojowo-
modernizacyjne w poszczególnych latach; 3. Przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie 
wody oraz odprowadzanie ścieków; 4. Nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach; 5. 
Sposoby finansowania planowanych inwestycji. II. Planowany zakres usług wodociągowo 
— kanalizacyjnych a.Usługi dostawy wody.  Do zakresu usług wodociągowych należą 
następujące elementy: - Wydobycie wody z górnokredowych ujęć głębinowych Hermanów 
— Jutrzkowice oraz z terenu Pabianie. Obecnie eksploatowanych jest 7 otworów 
studziennych o łącznej wydajności ok. 30 tys. m3/dobę. Praca każdej ze studni jest 
monitorowana a system bezpieczeństwa chroni przed ingerencją osób trzecich. - 
Uzdatnianie wody - w 2 stacjach uzdatniania, tzn. SW Jutrzkowice i SW Zagajnikowa, 
mających obecnie zdolność produkcyjną ok. 30 tys m3/dobę. Jest to zdolność 
pokrywająca z dużym nadmiarem potrzeby m. Pabianie. W zakresie uzdatniania wody 
stosowane metody, tzn: napowietrzanie i odżelazianie w filtrach pośpiesznych, są 
metodami wystarczającymi do podawania wody o jakości zgodnej z obowiązującymi 
normami. Ciągły monitoring jakości wody wtłaczanej do sieci, prowadzony jest przez 
Laboratorium Działu Ochrony Środowiska naszego ZWiK Sp. z o.o. W ramach tych prac 
prowadzone są niezbędne badania jakości wody w tym: a) Zawartość chloru i żelaza — 
min 1 raz dziennie b) Pozostałe wskaźniki określone w rozporządzeniu w sprawie jakości 
wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi — min. 1 raz w tygodniu - Sprzedaż wody dla 
klientów - zgodnie z zawartymi umowami. - Eksploatacja sieci wodociągowej - ZWiK Sp. z 
o.o. eksploatuje 163,6 km sieci wodociągowej. - Zapewnienie sprawności działania 
zdrojów ulicznych. W chwili obecnej jest czynnych 11 szt. Ze względu na kłopoty z 
utrzymaniem jakości wody w zdrojach nie przewiduje się wzrostu ich ilości, a wręcz 
przeciwnie, w latach objętych programem, przewiduje się dalsze ograniczanie poboru 
wody ze zdrojów ulicznych, gdyż często jest z nich pobierana woda niezgodnie z celami, 
do jakich służą (podlewanie ogrodów przydomowych, mycie samochodów, pobór do 
beczek w celu prowadzenia działalności gospodarczej). - Zapewnienie sprawności sieci 
hydrantów p.poż. zlokalizowanych na sieci wodociągowej. - Usługi badań laboratoryjnych 
wody. b.Usługi kanalizacyjne.  Itd. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
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Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/54/19  (zał. Nr 21). 
 
Ad.14 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu w formie dotacji 
celowej j (Zał. nr 22)  
Uzasadnienie - Nauczyciele zatrudnieni w przedszkolach i szkołach podstawowych w 
Pabianicach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Pabianice, korzystają z 
bezpłatnych szkoleń organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia nauczycieli 
i Doradztwa Metodycznego w Pabianicach. Miasto nie ponosi z tego tytułu dodatkowych 
wydatków. Środki finansowe przeznaczone na ten cel są zaplanowane w budżecie Miasta 
Pabianice na 2019 rok.  
Zgodnie z art. 216 ust. 2 pk. 5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t. 
j. Dz.0 z 2017 r., poz. 2077, z 2018 r. poz. 62, poz. 1000, poz. 1366, poz. 1669, poz. 1693, 
poz. 2245, poz. 2354, poz. 2500) wydatki budżetu jednostki samorządu terytorialnego są 
przeznaczone na realizację zadań określonych w odrębnych przepisach, a w 
szczególności na: pomoc rzeczową lub finansową dla innych jednostek samorządu 
terytorialnego, określoną odrębną uchwałą przez organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak - przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -1. Podjęto uchwałę Nr 
V/55/19  (zał. Nr  23). 
 
Ad.15 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego oraz podziału środków dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Miasto Pabianice (Zał. nr 24)  
Uzasadnienie - Zgodnie z art. 70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela 
(Dz. U. z 2018 r. poz. 967 i 2245) w budżetach organów prowadzących wyodrębnia się 
środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, w tym na organizację 
doradztwa zawodowego w wysokości 0,8% planowanych rocznych środków 
przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Organ prowadzący opracowuje 
na każdy rok budżetowy dofinansowanie form doskonalenia zawodowego oraz podział 
środków w oparciu o wnioski dyrektorów szkół. Podział środków został pozytywnie 
zaopiniowany przez związki zawodowe działające na terenie Miasta Pabianice.  
 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- jest pozytywna opinia związków zawodowych. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak - przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
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Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -1. Podjęto uchwałę Nr 
V/56/19  (zał. Nr 25). 
 
Ad.16 
Prezydent  Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały  w sprawie  
podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp o. o. w Pabianicach. 
autopoprawka(Zał. nr 26)  
Uzasadnienie - Nieruchomość położona w Pabianicach, przy ul. Rypułtowickiej 2, 
oznaczona jako działka nr 109/6 o pow. 8.259 m2, zapisana w księdze wieczystej LD1 
P/00008599/8 stanowi własność Gminy Miejskiej Pabianice. 
Zakład Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. w Pabianicach złożyła wniosek o przeniesienie 
prawa własności w/w nieruchomości na swoją rzecz poprzez wniesienie aportu. 
Przekazanie nieruchomości gruntowej wypełni przesłanki art. 49 kc w taki sposób, że 
będzie ona tworzyła wraz z naniesieniami budowlanymi i roślinnymi część składową 
przedsiębiorstwa, co umożliwi wprowadzenie na stan majątku Spółki omawianego gruntu i 
stworzy właściwą formę prawną realizacji zadań nałożonych przez Gminę na Spółkę. 
Wartość nieruchomości gruntowej określona została w operacie szacunkowym 
wykonanym przez rzeczoznawców majątkowych J.Wojciechowską i W. Godlewską - Zimny 
na kwotę 406.673 zł. 
Wobec powyższego Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w 
sprawie podwyższeniem kapitału zakładowego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w 
Pabianicach. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/57/19  (zał. Nr 27). 
 
Ad.17 
Prezydent  Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia 
opinii w sprawie objęcia udziałów przez Gminę Miejską Pabianice w związku z 
podwyższeniem kapitału zakładowego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp o. o. w 
Pabianicach. (Zał. nr 28)  
Uzasadnienie - Nieruchomość położona w Pabianicach, przy ul. Rypultowickiej 2, 
oznaczona jako działka nr 109/6 o pow. 8.259 m2, zapisana w księdze wieczystej 
LD1P/00008599/8 stanowi własność Gminy Miejskiej Pabianice.  
Zakład Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. w Pabianicach złożyła wniosek o przeniesienie 
prawa własności w/w nieruchomości na swoją rzecz poprzez wniesienie aportu. 
Przekazanie nieruchomości gruntowej wypełni przesłanki art. 49 kc w taki sposób, że 
będzie ona tworzyła wraz z naniesieniami budowlanymi i roślinnymi część składową 
przedsiębiorstwa, co umożliwi wprowadzenie na stan majątku Spółki omawianego gruntu i 
stworzy właściwą formę prawną realizacji zadań nałożonych przez Gminę na Spółkę. 
Wartość nieruchomości gruntowej określona została w operacie szacunkowym 
wykonanym przez rzeczoznawców majątkowych J.Wojciechowską i W. Godlewską - Zimny 
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na kwotę 406.673 zł. Gmina Miejska Pabianice obejmie 40 nowych udziałów o wartości 
nominalnej 10 000,00 zł, w związku z podwyższeniem kapitału zakładowego spółki Zakład 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o., o kwotę 406.673 zł netto (słownie: czterysta sześć tysięcy 
sześćset siedemdziesiąt trzy zł), przy czym kwota 6 673,00 zł netto (słownie: sześć tysięcy 
sześćset siedemdziesiąt trzy złotych) zostaje przekazana na kapitał zapasowy. Zgodnie z 
§ 7 ust. 2 uchwały Nr XX/231/11 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 23 grudnia 2011r. w 
sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta 
Miasta objęcie udziałów o łącznej wartości nominalnej przekraczającej kwotę 50.000 zł w 
roku budżetowym wymaga uprzedniego uzyskania przez Prezydenta Miasta pozytywnej 
opinii Rady Miejskiej wyrażonej w formie uchwały. Wobec powyższego Prezydent Miasta 
przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii w sprawie objęcia 
udziałów przez Gminę Miejską Pabianice w związku z podwyższeniem kapitału 
zakładowego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Pabianicach.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/58/19  (zał. Nr 29). 
 
Ad.18 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie. 
zatwierdzenia rocznego planu kontroli, Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  w  Pabianicach 
na 2019 r. (Zał. nr 30)  
Uzasadnienie - Zgodnie z § 18 Regulaminu Rady Miejskiej w Pabianicach stanowiącego 
Załącznik Nr 3 do Statutu Miasta Pabianic, Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrole na 
podstawie rocznego planu kontroli, zatwierdzonego przez Radę. Na posiedzeniu Komisji w 
dniu 7 marca 2019 roku przyjęto projekt rocznego planu kontroli, który stanowi załącznik 
Nr 1 do niniejszego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Cymerman - przedstawił plan. Bez opinii 
komisji bo to na jej wniosek. 
 
Radna Monika Cieśla-  czy kontrole w 2018 zostały wszystkie zrealizowane i czy 
planujecie rozszerzenie ilości kontroli. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Cymerman - z ub. roku nie zostały wszystkie 
zrealizowane ale nowa komisja nowej kadencji chce realizować to co  sami zaplanowali. 
 
Radna Monika Cieśla- z 2018 które nie zrealizowano  
 
Mecenas Andrzej Jankowski – pkt. 3 dot. inwestycji co to znaczy inwestycje prowadzone 
obecne , to jest nieprecyzyjne określenie. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski -prosi o  takie uwagi przed sesją. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Cymerman-  inwestycje, które są związane z 
budżetem  miasta o te chodzi. 
Do radnej Moniki Cieśli – z kontroli  nie pamięta to jest na stronie internetowej. 
 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–15, przeciw-0, wstrzymało się -7. Podjęto uchwałę Nr 
V/59/19  (zał. Nr 31). 
 
Ad.19 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie  zmieniającej uchwałę Nr LXV/834/14 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 12 
listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Miejskiej Rady Seniorów (Zał. nr 32)  
Uzasadnienie - Projekt zmian do uchwały nr LXV/834/14 Rady Miejskiej w Pabianicach z 
dnia 12 listopada 2014 r. w sprawie utworzenia Miejskiej Rady Seniorów opracowano w 
związku z pismem Miejskiej Rady Seniorów z dnia 18 lutego 2019 r. zawierającym 
propozycje zmian do Statutu, stanowiącego załącznik do ww. uchwały. Uwagi zgłoszone 
przez członków Miejskiej Rady Seniorów w Pabianicach są wynikiem czteroletniej pracy 
Rady i służą doprecyzowaniu zasad oraz trybu jej funkcjonowania w kolejnej kadencji. Po 
przeanalizowaniu zgłoszonych postulatów, podjęcie uchwały uznano za zasadne.  
 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj - przedstawił pozytywną opinię 
Komisji. 
 
Radny Tadeusz Gęs- proponuje poszerzenie nazwy i rady o działalność na rzecz osób 
niepełnosprawnych albo powołanie rzecznika osób niepełnosprawnych. 
 
Przewodniczący  Krzysztof Rąkowski- potraktuje to jako wniosek do Prezydenta o 
rozważenie  ale tego nie mieszać. 
 
Z-ca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek- praca seniorów to praca  tylko na 
rzecz seniorów, rozważymy to w innym kontekście. 
 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -1. Podjęto uchwałę Nr 
V/60/19  (zał. Nr 33). 
 
Ad.20 
Z-ca   Prezydenta  Marek Gryglewski przedstawił projekt uchwały  zmieniającej uchwałę Nr 
XXXIX/519/17 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 kwietnia 2017 r.  w sprawie 
przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Gminy 
Miejskiej Pabianice na lata 2017 – 2025,  (Zał. nr 34)  
Uzasadnienie - Art. 80 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o elektromobilności i paliwach 
alternatywnych zobowiązał gminy do opracowania aktualizacji Planu zrównoważonego 
rozwoju publicznego transportu zbiorowego, w celu uwzględnienia wymagań, o których 
mowa w art. 12 ust. 1 pkt 8 oraz ust. la i 2a-2c ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o 
publicznym transporcie zbiorowym. Miasto Pabianice sporządziło Analizę Kosztów i 
Korzyści związanych z wykorzystaniem, przy świadczeniu usług komunikacji miejskiej, 
autobusów zeroemisyjnych dla miasta Pabianic. Przy opracowywaniu aktualizacji planu 
transportowego gmina zobowiązana jest do uwzględnienia wyników analizy, co uczyniono 
w zaktualizowanym dokumencie. Ponadto, w aktualizacji planu transportowego dokonano 
modyfikacji w rozdziale pn. „Charakterystyka planowanej sieci" w taki sposób, który 



14 

umożliwi w okresie planistycznym zorganizowanie przez miasto Pabianice linii 
komunikacyjnej do Łodzi w przypadku zawarcia stosownych porozumień międzygminnych. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Radny Włodzimierz  Stanek – ten dokument robi wrażenie pokazuje obszar transportu , na 
33 str. stwierdzenie że Pabianice się wyludniają, wniosek o rozważenie, aby połączyć linie 
Pabianice- Żytowice- Janowice  to są pabianiczanie, którzy tam się wybudowali. 
 
Radny Piotr Różycki- pytanie z poprzedniej sesji jak wygląda eksploatacja nowych 
autobusów czy dalej się psują. 
 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz- nie tylko Żytowice i Janowice mamy dużo 
propozycji, ustawa nie daje możliwości finansowania tego tylko za porozumieniem 
gminnym. za każdym razem proponują ale to musi być zgoda obu stron – porozumienie 
międzygminne. 
Na drugie pytanie nie odpowie bo liczą koszty eksploatacyjne, od 2 m-cy bez awarii, na 
początku było dużo. 
 
Radny Włodzimierz  Stanek czy gmina Pabianice chciała uruchomienia trasy Żytowice- 
Janowice. 
 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz- to my się zwracamy się najczęściej bo mamy 
siły i środki. 
 
Radny Piotr Różycki- czy MZK realizuje jeszcze inne usługi poza przewozem, bo Łódź np. 
ma odpłatne  usługi dla osób niepełnosprawnych czy miasto rozważało taką koncepcję  
 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz- ma inne usługi, parking, myjnia, warsztaty, 
myśleliśmy o zakupie małych autobusów, nie bardzo się opłacają, Nasze autobusy są 
przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Nie jest to racjonalne. 
 
Radny Piotr Różycki- jemu chodzi o usługę „od drzwi do drzwi” , ile mamy osób 
niepełnosprawnych z ograniczeniem ruchowym. 
 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz- sporo osób mają samochody i kierowców. 
 
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski – takie tematy poruszać na komisji. 
 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/61/19  (zał. Nr  35). 
 
Ad.21 
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra Jarmakowska- Jasiczek przedstawiła projekt uchwały w  
w sprawie  projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Miasto Pabianice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
od dnia 1 września 2019 (Zał. nr 36)  
Uzasadnienie - Obowiązek podjęcia niniejszej uchwały wynika z art. 39 ust. 5 i 5a ustawy 
z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2018 r. poz. 996, 1000, 1290, 1669 i 
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2245), zgodnie z którymi Rada gminy ustala plan sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez gminę, a także określa granice obwodów publicznych szkół 
podstawowych, wskazuje adresy ich siedzib oraz adresy innych lokalizacji prowadzenia 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Zmiany w zakresie ustalenia planu 
sieci szkół wynikają z treści art. 81 ustawy z dnia 22 listopada 2018 r. o zmianie ustawy - 
Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 
r. poz. 2245 i poz. 2432).  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak - przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Radny Włodzimierz  Stanek – jak wygląda przygotowanie szkół na wydarzenia strajkowe  i 
czy wiemy która przystępuje szkoła 
 
Naczelnik Waldemar Boryń- oba związki weszły w spór zbiorowy, ostateczna informacja 
będzie 28.03 i nie wiemy czy uda nam się zapewnić opiekę i egzaminy. 
 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz- o 700 tys. zł zmniejszaliśmy subwencję 
oświatową we wcześniejszej uchwale. 
 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -1. Podjęto uchwałę Nr 
V/62/19  (zał. Nr 37) 
 
.Ad.22 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
Regulaminu udzielania dotacji celowej na realizację „Programu usuwania i 
unieszkodliwiania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu Miasta Pabianice”, 
(Zał. nr 38)  
Uzasadnienie -  Zgodnie z art. 403 ust. 4 i 5 Ustawy Prawo Ochrony Środowiska (t.j. Dz. 
U. z 2018 r. poz. 799, zm. z 2018 r. poz. 650z późn. zm.) finansowanie ochrony 
środowiska polegać może na udzielaniu dotacji celowej, a zasady jej udzielania oraz tryb 
postępowania w sprawie jej rozliczania określa Rada Gminy w drodze uchwały. Jednym z 
zadań jakie mogą być dofinansowane w ten sposób jest demontaż i unieszkodliwianie 
wyrobów zawierających azbest. Miasto Pabianice przyjęło Program usuwania azbestu 
Uchwałą Nr XXII/250/12 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 27 stycznia 2012 r. w 
sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu 
Miasta Pabianice wraz z prognozą oddziaływania na środowisko „Programu usuwania 
azbestu oraz odpadów zawierających azbest z terenu Miasta Pabianice". Podjęcie 
zaproponowanej uchwały umożliwi wsparcie mieszkańców w usuwaniu i unieszkodliwianiu 
wyrobów zawierających azbest. Środki na ten cel zabezpieczone są w budżecie Wydziału 
Ochrony Środowiska na rok 2019 w Dz. 900 Rozdz. 90019 § 6230, § 6220 zadanie nr 
7994401 Na podstawie art.7 ust 3 i 3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w 
sprawach dotyczących pomocy publicznej (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 362) projekt uchwały 
został poddany opiniowaniu przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Prezesa Urzędu 
Ochrony Konkurencji i Konsumentów.  
 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
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Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/63/19  (zał. Nr 39). 
 
Ad.23 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej bonifikaty – ul. 
Odrodzenia 6, (Zał. nr 40)  
Uzasadnienie - Umową notarialną Rep. A nr 13382/2012 z dnia 12.12.2012r. właściciel 
lokalu nr 1 przy ul. Odrodzenia 6, nabył od Gminy Miejskiej Pabianice udział 26/100 w 
prawie użytkowania wieczystego działki nr 281/22 i w prawie własności naniesień terenu 
stanowiącego zaplecze budynku mieszkalnego przy ul. Odrodzenia 6 w trybie art. 209a 
ustawy o gospodarce nieruchomościami. Została mu udzielona bonifikata w wysokości 
85% (kwota 4044,96 zł). Zgodnie z obowiązującą uchwałą nr XVI/170/11 Rady Miejskiej w 
Pabianicach z dnia 27.09.2011r. w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielanej przy nabywaniu nieruchomości w trybie art. 209a ustawy o gospodarce 
nieruchomościami w przypadku ich zbycia przed upływem 10 lat od daty nabycia 
Prezydent Miasta ma prawo odstąpić od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy nabyciu 
udziału w prawie użytkowania wieczystego działki nr 281/22 i prawie własności naniesień 
w przypadku jej zbycia przed upływem 10 lat od nabycia. W świetle powyższego podjęcie 
uchwały należy uznać za uzasadnione.  
 
Przewodnicząca Komisji Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/64/19  (zał. Nr 41). 
 
Ad.24 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz przedstawił projekt uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej bonifikaty – ul. 
Bóźniczna 11, (Zał. nr 42)  
Uzasadnienie -Umową notarialną Rep. A 1331/2014 z dnia 13.06.2014r. właściciele lokalu 
nr 1 przy ul. Bóźnicznej 11 nabyli od Gminy Miejskiej Pabianice udział 100/1000 w prawie 
użytkowania wieczystego działki nr 249/2 i w prawie własności naniesień terenu 
stanowiącego zaplecze budynku mieszkalnego przy ul. Bóźnicznej 11 w trybie art. 209a 
ustawy o gospodarce nieruchomościami. Została im udzielona bonifikata w wysokości 85% 
(kwota 1120,60 zł). Zgodnie z obowiązującą uchwałą nr XVI/170/11 Rady Miejskiej w 
Pabianicach z dnia 27.09.2011r. w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielanej przy nabywaniu nieruchomości w trybie art. 209a ustawy o gospodarce 
nieruchomościami w przypadku ich zbycia przed upływem 10 lat od daty nabycia 
Prezydent Miasta ma prawo odstąpić od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy nabyciu 
udziału w prawie użytkowania wieczystego działki nr 249/2 i prawie własności naniesień w 
przypadku jej zbycia przed upływem 10 lat od nabycia. W świetle powyższego podjęcie 
uchwały należy uznać za uzasadnione.  
 
Przewodnicząca Komisji Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
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Nie było głosów w dyskusji. 
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/65/19  (zał. Nr  43). 
 
Ad.25 
Prezydent  Miasta Grzegorz  Mackiewicz przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Miasta Pabianice”, .(Zał. nr 44)  
Uzasadnienie- Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt Rada Miejska podejmuje corocznie do dnia 31 marca. Obowiązek 
ten wynika z zapisu art. 11 a ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 
(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 122). Miasto Pabianice realizuje Program w sposób kompleksowy 
i wielokierunkowy przy pomocy podmiotów, z którymi zawiera umowy na dany rok 
kalendarzowy. Nie skupiamy się jedynie na odławianiu zwierząt i umieszczaniu ich w 
Schronisku, a podejmujemy działania mające na celu ograniczanie i zmniejszanie 
bezdomności zwierząt. W latach ubiegłych Miasto realizowało obowiązek ustawowy 
poprzez: 1. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń 
drogowych z udziałem zwierząt (w 2018 roku podjętych zostało 87 interwencji). 2. 
Odławianie bezdomnych zwierząt i umieszczanie ich w miejscu właściwym dla danego 
gatunku (w 2018 roku podjętych zostało 364 interwencji). 3. Zapewnienie opieki 
bezdomnym psom w zakresie: 1) zapewnienia miejsc w Schronisku dla zwierząt (w roku 
2018 do Schroniska przyjętych zostało 343 psów z czego 155 psów przekazanych zostało 
do adopcji, 184 psy zostały odebrane przez właścicieli, 14 psów padło), 2) ograniczenie 
ich bezdomności poprzez wykonanie zabiegów sterylizacji/kastracji w schronisku oraz 
znakowanie psów poprzez czipowanie. 4. Zapewnienie opieki nad wolno żyjącymi kotami 
w zakresie: 1) ograniczenia ich rozrodczości (wykonano 179 zabiegów sterylizacji/kastracji 
kotów), 2) leczenia (48 kotów poddanych zostało diagnozie w kierunku chorób 
panleukopenia i koci katar oraz przeprowadzono u nich leczenie), 3) dokarmiania (w 
sezonie 2017/2018 wydano 2360 gk karmy, w 2018 r. zakupiono 2000 kg karmy), 4) 
objęcia opieką kotów, które uległy wypadkom losowym poprzez umieszczanie ich w 
lecznicy weterynaryjnej, gdzie po odzyskaniu sprawności były przekazywane do adopcji, 
bądź powracały w miejsce wcześniejszego pochwycenia (w roku 2018 objęto opieką 84 
koty). 5. Zapewnienie miejsca dla zwierząt gospodarskich. 6. Ograniczanie bezdomności 
psów posiadających właściciela poprzez ich czipowanie (w roku 2018 wykonano 15 
zabiegów). Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na 2019 r. podobnie jak w latach ubiegłych został przygotowany wg. zadań 
techniki prawodawczej właściwej dla aktów prawa miejscowego i obejmuje wszystkie 
elementy, jakie zapisane są w art. 11 a ust. 2 ww. ustawy. Stopniowo wprowadzane 
działania profilaktyczne przyczyniają się i nadal będą przyczyniać do obniżania ilości 
bezdomnych zwierząt. Środki na realizację Programu zostały zabezpieczone na ten cel w 
budżecie Miasta Pabianice w łącznej kwocie 160 000,00 zł oraz w planie finansowym 
Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Pabianicach, wskazanym jako 
jednostka koordynująca realizację Programu. Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie 
uchwały w proponowanym kształcie jest uzasadnione bowiem pozwoli na kontynuację 
zadań z lat poprzednich.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
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Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
V/66/19  (zał. Nr 45). 
 
Ad.26 
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski - poinformował -do dnia 30 kwietnia br. należy 
złożyć  do Biura Rady 2 egzemplarze oświadczeń majątkowych + kopię PIT 
Zaprosił na spotkanie  organizacji obchodów święta 3 maja  
-powstała podkomisja ds infrastruktury rowerowej prosi do piątku o wpisywanie się 
chętnych. 
 
Radna Monika Cieśla- koszty zakupu szafek  dla radnych i umieszczenie na dole. 
 
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz-przed wejściem na urzędzie jest skrzynka do 
kontaktu z prezydentem, ten co chce trafić do radnego to nie ma problemu to trafi. Szafki 
do wymiany korespondencji na parterze też są  tylko  dostępne w godz. pracy urzędu 
Państwo macie przegródki  na korespondencję w biurze rady. 
 
Ad.27 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski  – o godz 14.40 zamknął V sesję Rady 
Miejskiej w Pabianicach. 
Załącznik Nr 46 -teczka Komisji Uchwał i Wniosków. 
Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach ul. Zamkowa 16, pokój 31. 
 
Protokółowała :                                                             Przewodniczył:                                                                  
 
 
 
Monika Ludziejewska                                                 Krzysztof Rąkowski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Strona 1 


